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BRMG-KRW-X.0012.114.2018 
 

 
Protokół Nr 64-12/2018 

 
z posiedzenia Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się 25 października 2018 roku (czwartek), rozpoczęte o godz. 8: 30, w 
sali nr 007 Nowego Ratusza, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięciu (5), czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk.   
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Adam Nieroda – Przewodniczący Komisji 
Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska. 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 64 posiedzenie, powitał zebranych, 
podziękował za punktualne przybycie na posiedzenie Komisji, i poinformował, że 
porządek obrad został dostarczony radnym w terminie regulaminowym. Porządek 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
W dniu wczorajszym do projektów uchwał, zawartych w drukach Nr 1812 i 1813 
zostały przesłane autopoprawki, więc te druki będziemy rozpatrywać wraz z 
autopoprawkami. W punkcie 3 chciałbym wprowadzić punkt pt. sprawozdanie z 
działalności Komisji Zrównoważonego Rozwoju za 20018 rok. Obecny punkt 3 
stałby się punktem 4. 
 
Kto z Państwa Radych jest za wprowadzeniem do porządku obrad punktu Nr 3 pt. 
Sprawozdanie z działalności Komisji za 2018 rok? 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za-jednogłośnie wprowadziła pod obrady Komisji punkt Nr 3 pt. 
Sprawozdanie z działalności Komisji za 2018 rok. 
 
Ponieważ nie było uwag ze strony członków Komisji do zaproponowanego przez 
przewodniczącego porządku posiedzenia, poddał pod głosowanie przyjęcie 
następującego porządku obrad Komisji: 
 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w 
zakresie działania Komisji - druk nr 1812+ autopoprawka. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – w zakresie działania 
Komisji - druk nr 1813+ autopoprawka. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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3. Sprawozdanie z działalności Komisji za 2018 rok. 
Przedstawia Przewodniczący Komisji 

 
4. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Głosowanie: 
Powyższy porządek został przyjęty 5 głosami za - jednogłośnie. 

 
 

PUNKT – 1. 
Opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie działania 
Komisji - druk nr 1812+ autopoprawka. Oryginał projektu uchwały - druk nr 1812 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 25 października 
2018 roku. Sprawa: BRMG.0006.369.2018 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1812 wraz z 
autopoprawką- w zakresie działania Komisji powiedziała m.in., że w druku 
podstawowym tak wprost w zakresie Państwa działalności żadnych przedsięwzięć 
nie było, a w autopoprawce wprowadzamy takie przedsięwzięcie, chodzi o 
Błękitny Baranek. W związku z tym, że w tym roku nie udało się Marszałkowi 
zrealizować wydatków, bo to zadanie jest realizowane przez Urząd Marszałkowski, 
a miasto udziela pomocy finansowej, i też przetarg, który był ogłoszony na kolejne 
etapy zabezpieczenia konstrukcji zabytkowego spichlerza wykazał kwoty o wiele 
wyższe niż wstępnie zakładano. Miasto, za zgodą Państwa Radnych będzie chciało 
dofinansować to przedsięwzięcie w roku 2018 i w 2019, łącznie na kwotę 550 
tysięcy złotych. W tym roku 300 tysięcy złotych, a w przyszłym 250 tysięcy złotych, 
i tę kwotę właśnie zabezpieczamy w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Jeżeli 
chodzi o zadanie, które jest w WPF – Budowa Systemu Roweru Metropolitalnego, 
proponujemy rozszerzyć jego zakres o wprowadzenie roweru na Wyspie 
Sobieszewskiej. W tej chwili wyspa nie była objęta tym projektem. Jest 
propozycja zakupu dodatkowych 18 owerów i utrzymanie ich w okresie trwania 
projektu. Budżet na całość tj. 196 tysięcy złotych, na tą fazę inwestycyjną w tym 
roku 176 tysięcy złotych i później w latach od 2019- 2025 od 2 tysięcy do 4 tysięcy 
w zależności od roku utrzymania roweru metropolitalnego.   
 
Wprowadzamy też dodatkowe środki na budowę mieszkań przez TBS „Motława”. 
Przetarg, który został ogłoszony na budowę 55 mieszkań na ul. Piotrowskiej, 
wskazał, że wartość szacunkowa została przekroczona o 30%. Zakładano, że 
inwestycja będzie kosztowała, zabezpieczone środki mamy 9 milionów 710 tysięcy 
złotych, a wartość przetargu tj. 11.646 tysięcy złotych. Dokapitalizowanie spółki 
na realizacje tego przedsięwzięcia w roku 2018 o 1 milion 300 tysięcy złotych.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania?  
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Radny Mateusz Skarbek, członek Komisji 
Rozumiem, że nie dokładamy wszystkiego, co wyszło drożej w przetargu, tylko 
jakąś część. Pamięta Pani, ile wyszło więcej? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Mówimy o? 
 
Radny Mateusz Skarbek, członek Komisji 
O spichlerzu. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Generalnie było dosyć dużo, bo było milion z kawałkiem 
 
Radny Mateusz Skarbek, członek Komisji 
Czyli dokładamy połowę, bo tą drugą część daje Marszałek. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tak, bo to są środki z Ministerstwa. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję Pani Dyrektor. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie ma, więc przechodzimy 
do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – Druk Nr 1812 wraz z 
autopoprawką - w zakresie działania Komisji. 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku Nr 1812 wraz z autopoprawką– 
w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 64-12/158/42/2018 
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PUNKT – 2. 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – w zakresie działania 
Komisji - druk nr 1813+ autopoprawka. Oryginał projektu uchwały - druk nr 
1813+ autopoprawka stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska 
z dnia 25 października 2018 roku. Sprawa: BRMG.0006.370.2018 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1565 - w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że oprócz tych zmian, o których była mowa 
przy WPF, one też mają przełożenie na budżet w 2018 roku. Oprócz tych zmian 
jest jeszcze zwiększenie dotacji dla Gdańskich Nieruchomości z przeznaczeniem 
na pokrycie kosztów utrzymania szaletów miejskich. Na to zadania są przeznczone 
środki z różnych oszczędności w wysokości 450 tysięcy złotych. Innych zadań z 
zakresu Państwa działalności Komisji nie ma. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo.  Czy są jakieś pytania? Nie ma, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2018 rok – druk Nr 1813 wraz z autopoprawką- w zakresie 
działania Komisji. 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku Nr 1813 z autopoprawką – w 
zakresie działania Komisji.  Opinia Nr 64-12/159/43/2018 
 

PUNKT – 3. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta 
Gdańska za 2018 rok 

 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Przechodzimy do sprawozdania Komisji. Projekt sprawozdania stanowi załącznik 
nr 4 do protokołu. Myślę, że się dobrze spisaliśmy. Spotkaliśmy się w tym roku po 
raz dwunasty. Frekwencja na posiedzeniach, oprócz jednej nieobecności prawie 
100%. W sumie dobrze wykonaliśmy swoje zadanie, podjęliśmy wiele tematów.  
 
Czy są jakieś uwagi do sprawozdania, pytania? 
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Pytań nie, tylko chciałam, podejrzewam, że w imieniu całej Komisji bardzo 
podziękować Panu Przewodniczącemu za tak fantastyczne prowadzenie Komisji 
przez całe cztery lata. Dzięki za umożliwienie dialogu, i za naprawdę pracę ponad 
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podziałami, niezależnie od tego, jakie barwy, czy partyjne, czy później 
niepartyjne reprezentowaliśmy, to tak wszyscy byli w równy sposób 
usatysfakcjonowani z tego. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Zwrócę tylko uwagę na to, że były różne obawy przecież na samym początku, jak 
to będzie wyglądało. Nie było żadnych, przez te cztery lata kontrowersji na linii 
politycznej, kluby tak. Myślę, że byliśmy Komisją dialogu i Komisją, w której tak 
naprawdę nie było żadnych nieporozumień. 
 
Radny Mateusz Skarbek, członek Komisji 
Właśnie chciałem do tego nawiązać, że tak dobrze była prowadzona Komisja. 
Twoja wrażliwość jest taka, że nawet tak wrażliwy temat w tej kadencji, czyli 
Model na rzecz Równego traktowania nie spotkał się tutaj z awanturą, aferą, bo 
potrafiłeś to pokierować dobrze, ostudzić emocje, tak, że to było bardzo dobre 
prowadzenie Komisji i chciałem Ci podziękować za to, bo uważam, że to jest jedna 
z bardziej potrzebnych Komisji w tej Radzie Miasta. Zrównoważony rozwój, to 
chyba wszystkim powinno leżeć na sercu. Tak, że to jest Twoja zasługa. 
 
Radny Łukasz Hamadyk, członek Komisji 
Gdy wszedłem do rady, to właśnie chciałem iść właśnie do tej Komisji, bo do 
Komisji Sportu zostałem wysłany na zsyłkę, a do tej Komisji chciałem iść z własnej 
woli. Jak tutaj byłem z początku w klubie partyjnym, to od razu postawiłem 
sprawę jasno, że w tej Komisji chcę pracować, i dziękuję bardzo. Nie mówię 
żegnam, tylko do zobaczenia, bo myślę, że tak jeszcze będzie nie raz. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Ja tylko mogę wygłosić taką samą deklarację.  
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem sprawozdania? 
 
Głosowanie: 
Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie- 5 głosami za.  

 
 

PUNKT – 4. 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Szanowni Państwo. Jest jeszcze jedna ważna rzecz. Uprzedzam, ze kadencja rady 
trwa do 16 listopada. Jest jeszcze jeden temat, który wyniknął w trakcie kampanii 
wyborczej, kwestia odwodnienia jednego z osiedli, ul. Starogardzka, Czerska. Tam 
była kwestia odbioru, niby zbiornika retencyjnego, a tak naprawdę rowów od, nie 
chcę powiedzieć dewelopera, powiem inwestora. I najprawdopodobniej będzie 
trzeba jeszcze zrobić jedną Komisję, gdzie po prostu zostaną zaproszeni, przede 
wszystkim przedstawiciele Gdańskich Wód, będą zaproszeni mieszkańcy, więc 
uprzedzam. Niw w przyszłym tygodniu, bo w tym tygodniu jest Dzień Wszystkich 
Świętych, ale w kolejnym tygodniu miedzy 5 a 9 listopada. Wtedy będę chciał, 
żeby tą ostatnia Komisję zrobić.  
Dziękuję bardzo. 
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Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Panie przewodniczący, czy nie moglibyśmy już teraz ustalić, gdyby można było, 
to ja bym wolał. Czy 5 listopada, w poniedziałek może być? 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dobrze. Porządek obrad zostanie sporządzony i przesłany w terminie 
regulaminowym.  Spraw wniesionych ze strony członków Komisji nie ma. Zamykam 
posiedzenie Komisji - godz. 8:55. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Zrównoważonego Rozwoju RMG 
 

Adam Nieroda 
 
Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck 


